

CONSELL TERRITORIAL DEL DISTRICTE DE LLEVANT

Identificació de la sessió

Acta núm.: 4/2022

Caràcter: ordinària.

Data: 27 de setembre de 2022.

Horari: de 19.30. h a les 20.40 h.

Lloc: Casal de Barri de Son Gotleu

C/ José de Diego, 4-baixos.

Assistents:

President: Sr. Daniel Oliveira de Souza

Vocals:

Sr. Carlos Aguilar Tirado, representant Col·lectiu EMBAT.

Sr. Jesús Iglesias Campo, representant de l'Associació de Veïns Son Fuster Nou – Ses Palmeres.

Sr. Rafael García Hernández, representant de l'Associació de Veïns Rafal – Vivero - Es Molí.

Sr. José Gomila Homar, representant de l'Associació de Veïns i Gent Gran de Sant Josep Obrer.- Son Coc.

Sr. Jordi Sastre Gelbert, representant de l'Associació de Veïns Rafal Vell.

Sr. Juan Muns Barreda, representant de AS ESPA-SOL.

També hi assisteix:

Sra. Anna Moilanen Haakola, Defensora de la Ciutadania.

Sr. José Martínez García, coordinador de districte.

Sra. Joana Bover Bibiloni, Auxiliar Administrativa del Districte Llevant.

També hi assisteix sense vot:

Sra. Ana María Ramírez Ruiz, de l'Associació de Veïns Verge de Lluc.

Sr. Natanael Falo Alquézar, de l'Associació Flipau amb Pere Garau.

Sra. Angels Fermosselle, representant d'ARCA.

Sr. Félix Sanchez de Alcazar Moreno. (S'absenta de la reunió a les 19.45 h).

Sra. Margaret Neuville Campos. (S'absenta de la reunió a les 19.45 h).

Secretaria: Sra. Maria Mestre Quetglas.

Ordre del dia:

1.- **Aprovació de l'acta de la sessió anterior de 28 de juny de 2022.**

S'aprova per unanimitat dels membres.

2.- **Informe de presidència.**

El Consell Territorial es dona per assabentat:

Al Districte Llevant durant el períodes de 6 de juny de 2022 a 14 de setembre de 2022 s'han efectuat 37 peticions a distintes àrees de l'Ajuntament.

PER ÀREES:

EMAYA	9
Infraestructures	9
Medi Ambient i Benestar Animal	1



CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portafirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF

Mobilitat	9
Polícia	7
Sanitat i Consum	1
Urbanisme	1
TOTAL	37

ESTAT PETICIONS	
Realitzades	19
Tramitant	17
Denegades	1
TOTAL PETICIONS	37

VISITES A BARRIADES I ENTITATS:

06/06/2022	La Soledat amb Batle.
10/06/2022	Verge de Lluc amb coordinador Infraestructures.
10/06/2022	Son Gotleu.
10/06/2022	Foners.
14/06/2022	Son Canals.
20/06/2022	Rafal Vell.
21/06/2022	Els Hostalets.
23/06/2022	Majors Rafal Vell.
24/06/2022	Pa amb oli amb majors Son Cladera.
25/06/2022	Mercat ambulant procampaments.
28/06/2022	Veïns Rafal Nou.
28/06/2022	Consell Territorial.
29/06/2022	Can Capes.
01/07/2022	Inauguració parque wifi.
02/07/2022	Sopar a la fresca al Vivero.
04/07/2022	Son Gotleu.
05/07/2022	Veïns Son Cladera.
10/07/2022	Rafal Vell.
11/07/2022	Verge de Lluc.
15/07/2022	La Soledat i Policia.
16/07/2022	Teatre al Vivero.
18/07/2022	Veïns dels Hostalets.
19/07/2022	Inauguració biblioteca Pere Garau.
24/07/2022	Concert Cases de Son Ametller.
25/07/2022	Son Gotleu.
26/07/2022	Els Hostalets amb Mobilitat.
27/07/2022	Foners.
28/07/2022	Sopar a la fresca amb majors del Vivero.
28/07/2022	Sopar a la fresca amb majors de Verge de Lluc.
29/07/2022	Veïns Foners.
31/07/2022	Festa a Verge de Lluc.
10/08/2022	Son Gotleu.
13/08/2022	Festes al Rafal Nou.
17/08/2022	Acte entrega d'aliments recollits a la pujada de Lluc a Peu.
18/08/2022	Nou Llevant amb Infraestructures.
23/08/2022	Veïns del Vivero.
25/08/2022	SOS Mamàs.



CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portafirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF

25/08/2022	Pa amb oli amb majors del Vivero.
02/09/2022	Rafal Nou.
02/09/2022	Estadi Balear.
02/09/2022	La Soledat.
06/09/2022	Visita comerços C/Nuredduna.
12/09/2022	Pere Garau.

REUNIONS:

06/06/2022	Comissió coordinació.
13/06/2022	Comissió coordinació.
14/06/2022	Regidor Mobilitat, Serveis Ferroviaris de Mallorca, AV Verge de Lluc.
16/06/2022	Consell escolar IES Aurora Picornell.
16/06/2022	Mesa de seguretat.
17/06/2022	Batlia.
20/06/2022	Comissió coordinació.
20/06/2022	Tècnic, Director i Regidor Educació.
21/06/2022	Defensora ciutadania.
21/06/2022	Regidor Mobilitat.
27/06/2022	Comissió coordinació.
27/06/2022	Veí Son Gotleu.
04/07/2022	Comissió coordinació.
06/07/2022	Defensora ciutadania.
07/07/2022	Consell de Mallorca.
11/07/2022	Comissió coordinació.
13/07/2022	Cultura.
15/07/2022	Comissió Educativa de Son Gotleu i Conselleria.
18/07/2022	Comissió coordinació.
20/07/2022	Defensora ciutadania.
25/07/2022	Comissió coordinació.
04/08/2022	Batlia.
17/08/2022	Educació.
18/08/2022	Veí Son Gotleu.
23/08/2022	Pla d'Entorn Educatiu de Son Gotleu.
05/09/2022	Comissió coordinació.
06/09/2022	Coordinador de l'equip de Govern.
12/09/2022	Comissió coordinació.

EXP	DATA	BARRIADA	SUBJECTE	TEMA	ÀREA	ESTAT	GIN DMS
152/2022	21/06/2022	Son Cladera	Associació de Veïnats	Netejar pintades senyals verticals de l'entrada C/Cartagena des del C/Aragó.	Mobilitat	Resolta	527430
153/2022	21/06/2022	Son Cladera	Associació de Veïnats	Netejar gràfics armaris enllumenat públic C/Costa de la Creu i C/Aragó, 272.	Infraestructures	Resolta	
154/2022	21/06/2022	Son Cladera	Associació de Veïnats	Netejar gràfics fita final del terme municipal C/Aragó, arribant Torrent Gros.	Infraestructures	Resolta	
155/2022	16/06/2022	La Soledat	Junta Municipal	Sol·licitud d'informació de retirada, si procedeix, de vehicles presumptament abandonats C/Ànimes, entre els números 10 i 14.	Polícia	Resolta	
156/2022	16/06/2022	La Soledat	Junta Municipal	Sol·licitud d'informació de plantar arbre a l'escocell de la plaça de l'església cantonada amb C/Cabrera.	Polícia	Resolta	

CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portafirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF



157/2022	16/06/2022	La Soledat	Junta Municipal	Sol·licitud d'informació a la retirada d'enderrocs al C/Mario Benedetti, 19.	EMAYA	Resolta	
158/2022	16/06/2022	Nou Llevant	Junta Municipal	Sol·licitud d'informació de retirada, si procedeix, de vehicle presumptament abandonat C/Bogotà, 20-24.	Polícia	Resolta	
159/2022	16/06/2022	Rafal Nou	Junta Municipal	Sol·licitud d'informació de reparació de voravies del C/Son Gibert, a l'altura del número 2.	Infraestructures	Resolta	
160/2022	16/06/2022	Rafal Nou	Junta Municipal	Sol·licitud d'informació de reparació de voravies del passatge Marratxí, a l'altura del número 15.	Infraestructures	Resolta	
161/2022	16/06/2022	Rafal Nou	Junta Municipal	Sol·licitud d'informació a l'eliminació de la resta del senyal de trànsit al C/Gabriel Fuster Mayans, 15.	Mobilitat	Resolta	
162/2022	01/07/2022	Son Cladera	Associació de Veïnats	Retirar herbes C/Cartagena i C/Coronel.	Infraestructures	Resolta	
163/2022	01/07/2022	Rafal Nou	Altres	Revisar senyal trànsit C/Biniamar, 14.	Mobilitat	Resolta	528074
164/2022	29/06/2022	Can Capes	Visita barriada	Arreglar tanca damunt voravia C/Aragó, 157.	Mobilitat	Tramitant	527905
165/2022	04/07/2022	Son Gotleu	Visita barriada	Retirada trastos entre C/Regal i pça. Orson Welles.	EMAYA	Resolta	98562
166/2022	04/07/2022	Son Gotleu	Visita barriada	Millorar neteja voltants contenidors entre C/Regal i plaça Orson Welles.	EMAYA	Resolta	98563
167/2022	13/07/2022	El Vivero	Associació de Veïnats	Arreglar protecció metàl·lica del cable de fixació del pal de fusta del C/Baltasar Valentí, 47.	Infraestructures	Tramitant	
168/2022	13/07/2022	El Vivero	Associació de Veïnats	Arreglar voravia en mal estat del C/Baltasar Valentí, del n.º 51 al 53D.	Infraestructures	Tramitant	
169/2022	29/07/2022	Foners	Visita barriada	Arreglar diverses fuites de reg als parterres de la plaça de les Veles.	Infraestructures	Resolta	
170/2022	29/07/2022	Foners	Visita barriada	Arreglar bordillos de parterre C/Joan Maragall, davant C/Joan Alcover.	Infraestructures	Tramitant	
171/2022	13/07/2022	Can Capes	Visita barriada	Recol·locar senyal de la voravia C/Aragó, 157.	Mobilitat	Tramitant	528928
172/2022	13/07/2022	Pere Garau	Visita barriada	Arreglar aparcament bicicletes C/Isidoro Antillon, 22.	Mobilitat	Tramitant	528929
173/2022	29/07/2022	La Soledat	Visita barriada	Reclamar propietari que talli les plantes que sobresurten de la vivenda C/Josep Martínez, 20	Sanitat i Consum	Resolta	101325
174/2022	29/07/2022	Foners	Visita barriada	Augmentar neteja a les voravies del C/Joan Alcover, entre els C/Pérez Galdós i C/Ricardo General Ortega.	EMAYA	Resolta	101324
175/2022	29/07/2022	Foners	Visita barriada	Reclamar al propietari que podi arbres de la parcel·la situada entre els carrers Josep Rover Motta, Pare Guillem Vives, Pare Ventura i Cigne, ja que envaeixen les voravies.	Medi Ambient i Benestar Social	Tramitant	101327
176/2022	02/08/2022	Foners	Visita barriada	Els veïns demanen més vigilància a la plaça Ses Veles, perquè hi ha molt de incivisme a les tardes.	Polícia	Tramitant	
177/2022	02/08/2022	Foners	Visita barriada	Retirar restes de bicicletes de l'aparca bicis al costat de la plaça Ses Veles, C/Joan Alcover.	Polícia	Tramitant	



CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portafirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF

178/2022	02/08/2022	El Viviero	Associació de Veïnats	Els veïns demanen més vigilància policial a la pça. Cristo Rei C/Baltasar Valentí, per conductes incíviques.	Polícia	Tramitant	
179/2022	01/09/2022	Pere Garau	Peticio ciutadana	Sol·licitem permisos pertinents activitat C/Joan Bauzà, 13.	Urbanisme	Resolta	103736
180/2022	02/09/2022	Rafal Vell	Visita barriada	Netejar baixos pont via cintura sobre C/Aragó sentit pont d'Inca.	EMAYA	Denegada	103726 103798
181/2022	02/09/2022	La Soledat	Associació de Veïnats	Netejar voltant transformador GESA C/Cabrera amb el C/Barranquilla.	EMAYA	Tramitant	103799
182/2022	02/09/2022	Estadi Balear	Visita barriada	Netejar voravia de trastos C/Sebastià Arrom davant poliesportiu Germans Escalles.	EMAYA	Resolta	103800
183/2022	05/09/2022	Rafal Nou	Peticio ciutadana	Instal·lar piló al C/Pare Jeroni Boscana 25 amb C/Pere Ripoll i Palou, 35 per evitar estacionament damunt la voravia.	Mobilitat	Tramitant	103919
184/2022	05/09/2022	Foners	Peticio ciutadana	Instal·lar aparcament motos cantonada pça. Les Veles a l'encreuament del C/Josep Rover Motta amb C/Pare Guillem Vives.	Mobilitat	Tramitant	103920
185/2022	05/09/2022	La Soledat	Associació de Veïnats	Mesures per evitar l'excés de velocitat al C/Cabrera.	Mobilitat	Tramitant	103921
186/2022	02/09/2022	La Soledat	Visita barriada	Retirar trastos C/Cabrera, 21-A.	EMAYA	Tramitant	
187/2022	02/09/2022	La Soledat	Visita barriada	Fugida d'aigua C/Gabriel Carbonell amb C/Sant Rafael.	EMAYA	Tramitant	
188/2022	02/09/2022	Rafal Nou	Visita barriada	Retirar vehicle presumptament abandonat del pàrking del Rafal Nou.	Polícia	Tramitant	

2.- Compareixença de la regidora de Participació Ciutadana i Govern Interior.

La regidora de l'àrea de Participació Ciutadana i Govern Interior no compareix i tampoc s'ha enviat cap altre responsable de l'àrea per informar, ja que els ha estat impossible assistir a la reunió.

*** Abans de passar al punt de Precs i Preguntes es proposa la inclusió d'una urgència a l'ordre del dia, acceptant la unanimitat dels membres del Consell Territorial del Districte Llevant la inclusió de l'esmentada urgència:**

U-1.- Canvi de la reunió ordinària del Consell Territorial del Districte Llevant del mes de desembre de 2022.

Es proposa:

Canviar el dia de la reunió ordinària de dia 27 de desembre de 2022 al dia 10 de gener de 2023, donada la coincidència amb les festes de Nadal.

Sotmesa a votació la proposta s'aprova per unanimitat dels membres.

3.- Precs i Preguntes

*** El president del districte Sr. Daniel Oliveira** informa que avui a la reunió del Consell Territorial hi assisteixen el Sr. Félix Sanchez de Alcaraz Moreno i la Sra. Margaret Meuville Campos que volen exposar als membres del Consell la seva intenció de sol·licitar que el parc de Son Gibert es converteixi en un parc



CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portalfirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF

de convivència, on puguin conviure les persones i els animals de companyia, tal i com ja passa amb altres 4 parcs a Palma.

Informa que l'Ajuntament de Palma ha fet esforços per anar convertint parcs existents en parcs de convivència, ara són 4 els existents, un d'ells està a prop de Son Moix.

Al parc de Son Gibert hi ha persones que fan un ús del parc de forma irregular i van amb els cans i el amollen, però per poder convertir el parc en un parc de convivència els altres usuaris del parc hi ha d'estar d'acord.

* **El Sr. Félix Sanchez de Alcazar Moreno** exposa que els animals amb la nova llei sobre els animals, aquest ja no són considerats com a animals sinó com una part de la família.

A Son Dameto d'Alt tenen un parc de convivència a on els propietaris de cans poden gaudir durant unes hores pel matí i unes hores per l'horabaixa del parc amb el seus cans i els poden amollar, inclús qualche dia poden els cans anar a la font del parc i això és el que a ell i altres propietaris de cans que van al parc de Son Gibert els agradaria poder tenir i gaudir del parc amb millors condicions.

El president del districte Sr. Daniel Oliveira li va comentar que necessitava el recolzament d'associacions del districte Llevant i entitats del barri i ja han parlat amb l'associació de veïns del Rafal – Vivero – Es Molí, l'associació del Rafal Nou, una associació balear canina que també els mostra el seu recolzament i el que volen és que es faci un canvi de normativa en l'ús del parc.

Informa que al parc es va intentar fer una zona d'horts urbans que no ha anat endavant i falta manteniment.

Manifesta que si hi ha deposicions dels cans al cespèd són els mateixos ciutadans usuaris del parc els que han de cridar l'atenció d'aquells propietaris de cans que no compleixen la normativa i no recullen les deposicions dels seus cans. Es tracta com ja ha dit que es deixin unes hores pel matí i unes hores per l'horabaixa perquè els propietaris de cans puguin gaudir del parc amb els seus animals en llibertat.

* **El Sr. Jesús Iglesias Campo, representant de l'Associació de Veïns Son Fuster Nou – Ses Palmeres** exposa que a Son Fuster tenen un parc cani molt gran i que els propietaris dels cans no en fan ús sinó que els cans van per les voravies i jardins i a més deixen les deposicions sense recollir, per fer un parc de convivència s'ha de tenir present que hi ha molta de gent incívica i s'ha de poder controlar que la gent compleixi la normativa.

* **El Sr. Félix Sanchez de Alcazar Moreno** exposa que els propietaris de cans usuaris del parc de Son Gibert el que reclamen és un lloc per anar amb els seus animals i això dur implícit que ells es faran responsables de la neteja de deposicions al parc.

Exposa que ja tenen un munt de firmes recollides per sol·licitar que el parc de Son Gibert es converteixi en un parc de convivència

Manifesta que ells paguen els impostos igual que els veïns de Son Dameto d'Alt que si poden gaudir d'un parc de convivència i considera que els veïns de Son Gibert tenen els mateixos drets que el veïns de Son Dameto d'Alt o de qualsevol dels altres quatre parcs de convivència existents a la ciutat.

Exposa que a Calvia hi ha bosses pels excrements als cubos de fems i hi ha uns cartells que indiquen que està sancionat amb 600€ als propietaris de cans que recullin les deposicions del seus cans, i troba a faltar aquests cartells als cubos de fems de Palma, ja que si hi fossin altres ciutadans els podrien cridar l'atenció pel seu comportament incívic.

Es queixa també que l'altre dia ell va deixar amollat el ca i un policia li va indicar que no el podia amollar. Reconeix que amb l'actual normativa té tota la raó i tot d'una ho va fermar, però al mateix temps es va queixar al policia de que hi ha gent que hi circula amb bicicletes, gent que hi va a celebrar festes d'aniversari que embruten i molesten molt més als usuaris que ells i a n'aquests casos no es sancionen,



CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portafirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF

sobretot amb les festes d'aniversari es rebenten globus d'aigua i els troços de globus queden per tot el cespèd i a més deixen més brutícia. Considera que s'han de controlar tots els mals usos del parc.

* **El Sr. Jordi Sastre Gelbert, representant de l'Associació de Veïns Rafal Vell**, demana que si li aclareixi a on està situat al parc i li contesten que devora el camí Salard, devora el Seminari.

* **El Sr. Félix Sanchez de Alcazar Moreno** es queixa també de que com que hi ha serveis disponibles perquè està tancat el bar del parc, es va trobar amb el cas d'una nina de 5 anys que feia les seves deposicions devora un arbre i això és una situació que s'ha d'evitar.

* **El president del districte Sr. Daniel Oliveira**, manifesta que ha volgut que el Sr. Félix Sanchez de Alcazar Moreno i la Sra. Margaret Meuville Campos en representació de propietaris de cans que fan ús del parc de Son Gibert amb els seus cans per exposar la idea que proposen de convertir el parc de Son Gibert en un parc de convivència a on hi puguin conviure les persones i els cans. La intenció és que es faci una reunió entre ells, els representants dels districtes que vulguin recolzar la idea, l'oficina del districte i l'àrea pertinent de Benestar Animal per tractar d'arribar a un acord, si bé fa constar que el districte només pot recolzar la proposta, és l'àrea de Benestar Animal la que ha d'admetre o no la proposta i considerar si és addient o no convertir el parc de Son Gibert en un parc de convivència igual que els altres quatre que ja hi ha a la ciutat.

* **El Sr. Natanael Falo Alquézar, de l'Associació Flipau amb Pere Garau**, manifesta que ja els agradaria als veïns de Pere Garau poder gaudir d'un parc. Manifesta que és una pena que l'Ajuntament no hagi modificat l'ordenança d'animals de companyia, malgrat hi ha hagut varis intents, tant a la legislatura anterior i com a n'aquesta i és un pena que no s'hagi fet i seria necessari que es fes, ja que considera que no hi hauria cap problema en que es convertís en un parc de convivència. Diu que des de l'àrea del Sr. Ramón Perpinya s'hauria de liderar aquesta proposta.

* **La Sra. Angels Fermosselle, representant d'ARCA** s'adhereix a les paraules del Sr. Natanel Falo.

* **El Sr. Rafael García Hernández, representant de l'Associació de Veïns Rafal – Vivero - Es Molí**, manifesta que la seva associació va parlar amb ells i va votar recolzar la petició del Sr. Félix Sanchez de Alcazar i altres propietaris de cans de Son Gibert, però ells no es posaran al davant a l'hora de fer la proposta perquè ja tenen molts de problemes més urgents que afecten al seu barri i que haver d'atendre. Manifesta que seria bo que altres associacions i entitats s'uneixin a l'hora de fer la proposta. Estan d'acord amb reunir-se tots amb l'àrea corresponent de l'Ajuntament per tal de mostrar el seu recolzament a la proposta.

* **El Sr. Félix Sanchez de Alcazar Moreno** manifesta que hi ha alguns polítics que se'ls han apropiat però ells no volen polititzar el tema.

* **El Sr. Carlos Aguilar Tirado, representant Col·lectiu EMBAT**, considera que es tracta d'una bona iniciativa. El que ell suggereix es fer una reunió amb els veïns afectats de Son Gibert, membres d'altres associacions del districte i també amb el regidor per intentar arribar a una solució i que llavors altres barris també es puguin adherir al projecte.

* **La Sra. Ana María Ramírez Ruiz, de l'Associació de Veïns Verge de Lluc**, demana si a Son Gibert no tenen associació de veïns. Manifesta també que la problemàtica dels cans existeix al seu barri.

* **El Sr. Carlos Aguilar Tirado, representant Col·lectiu EMBAT**, contesta que el problema és que l'Associació de Veïns de Son Gibert no està activa i per això necessiten el recolzament de les associacions dels barris propers.

* **La Sra. Anna Moilanen Haakola, Defensora de la Ciutadania**, manifesta la problemàtica dels pipicans, ja que si a un parc hi ha una zona de pipican, els propietaris de cans no fan ús dels pipicans, sinó que utilitzen el parc i molts d'ells són incívics i deixen les deposicions sense recollir. Els pipicans només funcionen a zones a on no hi ha parcs.



CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portafirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF

Demana que des de l'àrea d'Infraestructures es faci un estudi per reconventir els parcs en parcs de convivència.

* **El Sr. Félix Sanchez de Alcazar Moreno** contesta que el pipi can del parc de Son Gibert es massa petit, amb prou feines hi caben dos cans i a més no té un correcte manteniment ja que hi ha branques caigudes i els animals es fan mal.

* **La Sra. Angels Fermosselle, representant d'ARCA**, vol parlar del tema de les teulades del mercat de Pere Garau. Exposa que es tracta d'un dels tres mercats més antics de la ciutat, té un mercat exterior uns dies a la setmana i el mercat interior que funciona tots els dies de la setmana menys el diumenge. Explica que l'entremat de la teulada era de fusta i per mal manteniment l'any 2018 es va haver de substituir part de la teulada per teulades prefabricades ja que l'arquitecte municipal encarregat del projecte els va dir que no hi havia doblers per restaurar la teulada amb teules, però que si no es substituïen era un perill per a la gent i tant ARCA com els veïns de Pere Garau varen acceptar la substitució per la teulada prefabricada amb l'esperança de que qualche dia es fes de nou amb teules quan hi hagués disponibilitat de doblers. Quan ha fet falta restaurar una altre part de la teulada se'ls va comunicar des de l'Ajuntament que es substituiria per teuladaq prefabricada a la qual cosa l'ARCA va estar en contra perquè ara no hi ha la mateixa situació econòmica que l'any 2018, per tant varen presentar al·legacions al projecte perquè consideren que no són un barri de tercera i volen la teulada de teula, per això varen demana un tècnic amic d'ARCA que els justifiqués que el reforç amb formigó i tornar a posar la teula era possible i la contestació de l'Ajuntament a les seves al·legacions va ser que les al·legacions no tenien un argument tècnic. Varen presentar recurs i la contestació de l'Ajuntament va ser que ja s'havien contestat les al·legacions.

Ara el problema és que ja es dur a Junta de Govern la licitació del projecte de canvi de la teulada per la prefabricada no amb teules.

El tècnic independent que va informar a ARCA, no va firmar l'informe perquè ARCA no va demanar que el firmés ja que no vol que llavors tenguí problemes amb l'Ajuntament de Palma.

També exposa que ella al Consell Territorial del Districte Llevant no té vot ja que ella pertany a ARCA que no és del districte, ella hi acudeix com a veïna afectada.

* **La Sra. Ana María Ramírez Ruiz, de l'Associació de Veïns Verge de Lluc**, demana si a Pere Garau no tenen associació de veïns.

* **El Sr. Natanael Falo Alquézar, de l'Associació Flipau amb Pere Garau**, manifesta que des de l'Ajuntament de Palma se'ls havia promès que es mantindrien les teules i llavors la resposta va ser que es faria amb teulada prefabricada, a sobre es varen desestimar les al·legacions per Junta de Govern i ara ja s'ha duit a Junta de Govern la licitació de les obres amb teulada prefabricada i no amb teules.

* **El president del districte Sr. Daniel Oliveira** manifesta que al marge de si la argumentació és correcta i que el Consell Territorial demani que s'accepti una proposta, les decisions d'acceptar les propostes són de les àrees municipals, el Consell Territorial no té autoritat per aprovar la proposta i executar-la. Aquest Consell Territorial no és el foro adequat per tractar aquest projecte que ja està aprovat per Junta de Govern. Ell no entra en valorar la decisió de l'estudi que ha fet l'àrea pertinent.

* **La Sra. Angels Fermosselle, representant d'ARCA**, diu que en cap moment ha dit de votar o proposar al Consell Territorial però ella creu que té dret a dir el que ha dit i la seva opinió sobre el projecte.

* **El president del districte Sr. Daniel Oliveira**, li contesta que clar que pot manifestar el que cregui oportú, el que ell vol que entengui és que són decisions que adopta l'equip de govern i que ell com a part d'aquest equip de govern les ha de recolzar.



CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portalfirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF

* **La Sra. Angels Fermosselle, representant d'ARCA**, contesta que encara no es tard per aturar el projecte és el mateix que va passar amb el projecte de restauració del Parc del Mar, que amb la licitació de les obres ja en marxa l'Ajuntament de Palma va rectificar.

* **La Sra. Anna Moilanen Haakola, Defensora de la Ciutadania**, manifesta que ells poden demanar la rectificació d'una decisió presa per l'Ajuntament però el regidor del districte no pot prendre la decisió defer aquesta rectificació, això correspon a l'equip de govern.

Per altra banda les al·legacions considera que s'han de contestar correctament igual que els recursos i demana a la Sra. Fermosselle que li envii les contestacions a les al·legacions i al recurs a la seva oficina i tractarà de supervisar si s'ha actuat conforme a dret.

* **La Sra. Angels Fermosselle, representant d'ARCA**, manifesta que és aberrant que es baixi la categoria d'un edifici històric, pareix que hi ha qualche interès darrera. Si executen aquest projecte de substitució de teulada l'Ajuntament es carregarà la categoria de l'edifici.

* **El president del districte Sr. Daniel Oliveira**, insisteix en que aquest no és el foro per reclamar aquest assumpte.

* **La Sra. Angels Fermosselle, representant d'ARCA**, manifesta que el que li diguin o justifiquen des de l'Ajuntament no li serveix ni a ella ni als veïns de Pere Garau perquè volen la teulada de teula no prefabricada i considerarà això una agressió al barri.

* **El Sr. Jesús Iglesias Campo, representant de l'Associació de Veïns Son Fuster Nou – Ses Palmeres** demana que s'instal·lin cartells informatius a la zona verda del C/ Aragó, Hostel de la Creu i parc Pedro Poveda sobre les normes a seguir pels propietaris de cans a les zones verdes.

També manifesta que tenen coneixement de que al parc Pedro Poveda es fan botellots a la nit, el que passa és que quan passa la policia local pel matí ja està net perquè els serveis de neteja ho ha retirat tot. El que sol·licita és que la policia local faci passades a la mitja nit per tal de disoldre'ls ja que produeixen molèsties als veïns.

* **El president del districte Sr. Daniel Oliveira**, contesta que ara tenen les meses de convivència a on hi participen veïns de les entitats veïnals, el coordinador del districte i la policia local i aquest és el millor mitjà per exposar aquest problema dels botellots i altres que pertoquin a la policia local.

* **El Sr. Carlos Aguilar Tirado, representant Col·lectiu EMBAT**, demana que hi hagi una relació en les dues direccions entre les entitats veïnals i els policies de barri i que si la policia local ha fet algunes actuacions al barri ho informin a l'associació de veïns.

* **El Sr. José Martínez García, coordinador de districte**, manifesta que ara hi hauria d'haver una millora amb aquests comunicacions entre policia local i les entitats veïnals perquè es va començar amb els policies de barri però sense oficials ni suboficials de policia adscrits i ara ja s'han adscrit. A més hi ha policies de barri que canvien de lloc i per això s'està intentant que siguin els oficials els que mantinguin aquest contacte amb les entitats veïnals ja que ells disposen de la informació de les actuacions dutes a terme al barri per les diferents unitats policials.

* **El Sr. Carlos Aguilar Tirado, representant Col·lectiu EMBAT**, manifesta que tal i com es va exposar a lla reunió del passat 28 de juny, el passat 5 de maig es va demanar una reunió amb l'Àrea d'Interior per part dels representants veïnals de les associacions del Rafal –Vivero – Es Molí, Rafal Nou i col·lectiu EMBAT perquè ja s'ha fet l'expropiació de les vivendes ubicades al C/ Aragó 255, 257 i 257a i Coronell 1, habitatges en els que hi ha okupas pel que consideren que per començar el retranqueig del C/ Aragó a aquesta zona s'hauria de començar per aquí, ja que les vivendes són de propietat municipal, però per això primer s'han de treure als okupas. En contestació a n'aquesta petició la regidora de l'àrea de Participació Ciutadana i Govern Interior els ha donat cita pel dia 11 d'octubre de 2022 a les 11.00 h i agrairien la presència de personal de l'oficina del districte Llevant per a recolzar-los.



CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portalfirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF

Un altre tema del que vol parlar és el conveni de gestió de les Cases de Son Ametller per quan acabin les obres, ja que creu que en algun moment hauran d'acabar. Demana que es materialitzi i formalitzi el conveni esmentat.

Per altra banda està el tema del bar del parc de Son Gibert, la concessió del qual ha quedat dues vegades deserta i això suposa que no hi ha serveis al parc, que són necessaris.

Demana que quan es faci la reunió li agradaria que ja s'estassin gestionant aquests temes.

* **La Sra. Ana María Ramírez Ruiz, de l'Associació de Veïns Verge de Lluç**, manifesta que a Son Rullan hi ha uns locals en que hi ha gent interessada en collir la concessió però per problemes d'ordenança no es treu la concessió i demana si es pot trobar una solució al problema.

Per altra banda, en relació al tema dels policies de barri, a Verge de Lluç ja han tingut sis policies de barris diferents, uns s'en varen anar per motius familiars, altres per canvis de lloc, perquè han promocionat. A n'aquests moments tenen a n'Alejandro i en Jesús i només els han vist un pic, a més no contesten als seus missatges i no sap si també han canviat de lloc. El problema és que amb l'inici del curs escolar no apareix cap policia local al barri i és necessari.

Manifesta que el seu barri no és un barri més conflictiu que altres, és com un petit poble, és un barri de gent treballadora.

* **El Sr. José Martínez García, coordinador de districte**, li contesta que recull la queixa i a veure si es pot solucionar abans de la propera mes de convivència.

* **El president del districte Sr. Daniel Oliveira**, manifesta que hi ha hagut problemes amb les àrees municipals amb els darrers canvis polítics a l'equip de govern i que la regidora de Participació Ciutadana i Govern Interior els hagi donat la cita del dia 11 d'octubre és una bona notícia.

* **El Sr. José Martínez García, coordinador de districte**, manifesta que des de la setmana passada va mantenir contacte amb l'àrea d'Urbanisme pel tema de l'expropiació de les vivendes del C/Aragó i donarà trasllat de les darreres notícies a la regidoria de Participació Ciutadana i Govern Interior.

* **El Sr. Natanael Falo Alquézar, de l'Associació Flipau amb Pere Garau**, es queixa del problema de renous i molèsties als veïns per part d'un bar al C/ Joan Bauça i sap que hi ha passat la patrulla verda de la policia local i que no han trobat aquest molèsties quan han passat, però insisteix en que es facin passades perquè hi ha moments en que si es produeixen aquestes molèsties. Es tracta de garantir els descans dels veïns.

* **El president del districte Sr. Daniel Oliveira**, contesta que ja va anar a la mesa de convivència i sap que hi ha informes negatius de la patrulla verda de la policia local. El proper dilluns tornen a tenir mesa de convivència i insistirà en que facin més passades.

* **El Sr. José Martínez García, coordinador de districte**, contesta que ells passen els temes a resoldre a la policia local abans de fer la mesa de convivència, el problema és que quan la patrulla verda ha fet les passades no hi havia renou ni molèsties.

Des de l'oficina del districte es tornaran a posar en contacte amb els veïns que varen fer la DMS amb la queixa per veure si han notat alguna millora. Demana als veïns que continuïn fent queixes i es tornaran dur a la mesa de convivència per veure de donar solució als problemes.

* **El Sr. Natanael Falo Alquézar, de l'Associació Flipau amb Pere Garau**, exposa que Pere Grau és el barri més poblat de Palma, més dens de l'eixample i el que més abandonat està en matèria d'equipaments en relació amb la seva demografia. Procedeix a la lectura del recordatori de la proposta aprovada per unanimitat en el Ple de 29 de novembre de 2018:



CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portalfirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF

“1.- El compromís per adquirir de manera urgent solars i edificacions, si és necessari, aptes per ser substituïdes amb la finalitat de dotar a Pere Garau d’una sèrie d’equipaments que permetin l’articulació social de la barriada.

2.- Aquests solars o edificis estaran ubicats en llocs centrals de la barriada.

3.- L’Ajuntament es compromet a trobar fons econòmics propis i per convenis per a l’adquisició, edificació i dotació per al manteniment i funcionament dels equipaments amb la màxima premura.

4.- Per a dur-lo a terme es comptarà amb l’opinió i la participació de les entitats que treballen per el benestar del barri.”

A n’aquests quasi 4 anys des del ple de 29/11/2018, la ciutadania de Pere Garau ha assistit a com s’invertia amb prioritat en el carrer Nuredduna sense procés de participació ciutadana previ.

A n’aquest quasi 4 anys des del ple de 29/11/2018, la ciutadania de Pere Garau ha observat com es llogaven els locals de la biblioteca i del casal superant els 3.500€ mensuals amb una dimensió ridícula per a la densitat poblacional del barri.

En aquests quasi 4 anys des del ple de 29/11/2018, la ciutadania de Pere Garau ha presenciat com s’adquiria el local del Casal de Barri de Santa Catalina i ara la regidora Clàudia Costa del Rio anuncia la decisió de la Junta de Govern d’invertir 1,5 milions d’euros per a l’adquisició de 3 locals a Son Oliva, Arxiduc i les Avingudes.

En aquests quasi 4 anys des del ple de 29/11/2018, la ciutadania de Pere Garau ens hem sentit traïts ja que l’adquisició urgent de solars i edificacions a Pere Garau s’ha exclòs reiteradament dels projectes de la llei de capitat malgrat haver-se sol·licitat en el ple de Cort.

Per tot això, Flipau amb Pere Garau exigeix l’adquisició immediata d’espais a llocs centrals del barri de Pere Garau per a ús social en compliment al compromís del ple de 29/11/2018.

* **El president del districte Sr. Daniel Oliveira**, reitera que en aquests moments, la millor manera de mantenir el contacte amb la policia local és mitjançant les meses de convivència.

* **El Rafael García Hernández, representant de l’Associació de Veïns Rafal – Vivero - Es Molí**, demana informació de l’estat en que es troben les propostes participatives dels anys 2017 – 2018 que són les que varen guanyar el procés participatiu i encara no s’han executat. S’ha de recordar que hi va haver una gran participació a n’aquests processos, va suposar un gran sacrifici per part de les associacions de veïns que varen mobilitzar els veïns i malgrat això encara no s’ha dut a terme les propostes aprovades.

* **La Sra. Ana María Ramírez Ruiz, de l’Associació de Veïns Verge de Lluc**, enten que la nova regidora de l’àrea de Participació Ciutadana i Govern Interior acabar de fer-se càrrec de la regidoria i té un munt de problemes.

* **El Sr. Carlos Aguilar Tirado, representant Col·lectiu EMBAT**, exposa que el Consell de Mallorca està acabant les obres del camí Salard i ells han parlat amb el Sr. Sevillano i té la impressió de que no faren res amb l’espai que es deixa entre la voravia i el límit dels solars, ja que així com ho deixen serà un niu de brutícia i també suposa un perill. Seria bo que ho arreglin abans de que finalitzin les obres.

També demana que EMAYA SA neteja el solar municipal de devotra del centre de salut Emili Darder al C/ Puerto Rico. Que ho netejin i que informin a l’associació de veïns que quan ho fan i d’altres actuacions que tinguin previstes al barri.

* **El president del districte Sr. Daniel Oliveira**, contesta que mirarà el que li ha comentat de les obres del camí Salard.



CSV : GEN-57b8-2625-6ccd-866f-f302-c959-1777-1d5d

DIRECCIÓN DE VALIDACIÓN : <https://portalfirmas.redsara.es/pf/valida>

FIRMANTE(1) : MARIA MESTRE QUETGLAS | FECHA : 11/01/2023 14:21 | NOTAS : F

FIRMANTE(2) : DANIEL OLIVEIRA DE SOUZA | FECHA : 12/01/2023 08:13 | NOTAS : CF

També informa que l'Ajuntament de Palma, ja ha iniciat les obres de les neteja del solar de la rotonda prop del poliesportiu Germans Escales i ha suposat més del que es pensaven perquè s'ha hagut de descontaminar el solar perquè no afectas als acuífers.

* **El Sr. Carlos Aguilar Tirado, representant Col·lectiu EMBAT**, manifesta que el que s'hauria de plantejar l'Ajuntament és com es va poder arribar a acumular aquesta brutícia malgrat les denúncies veïnals i que si s'haguessin pres mesures abans no hagués anat a pitjor.

* **El Sr. José Martínez García, coordinador de districte**, manifesta que duen 3 anys amb les mans fermades perquè faltava l'autorització judicial i tal i com ja ha manifestat el president es va sospitar de la contaminació dels acuífers i ja es tractava de delictes penals i per tant l'Ajuntament fins que la guardia civil no ha acabat les averiguacions va haver d'aturar i a més esperaven que el Jutjat els deixas molt clar, no només que el deixas entrar per urgència sinó que es permetes repercutir el cost en el propietari, perquè l'Ajuntament no es volia fer una inversió, que finalment pujarà a més i que llavors una vegada feta la neteja no es pogués repercutir al propietari el reintegro del cost de la neteja.

* **El president del districte Sr. Daniel Oliveira**, informa que el Sr. Jordi Sastre de l'Associació de Veïns Rafal Vell, li ha entregat escrit reclamant sobre l'estat de la petició d'instal·lació de llum al soterrani de l'escenari de la pl. Josep Maria Llompart del Rafal Vell i ell farà arribar la petició a Govern Interior.

El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc aquesta acta.

La secretaria delegada,

Maria Mestre Quetglas.

Vist i plau
el president,

Daniel Oliveira de Souza

